

## ZEITTADEL – CHRONOLOGY

Details: <http://www.informatik.tuwien.ac.at/dekanat/doctoral-program-informatics.pdf>

### 1. Inskription / Enrollment

- **Wo:** Studienabteilung  
**Where:** Admission Department

Infos: <https://www.tuwien.at/tu-wien/organisation/zentrale-services/studienabteilung/>

### 2. Proficiency Evaluation

- **Wann:** ½ - 1 ½ Jahre nach der Inskription.  
**When:** ½ - 1 ½ years after enrollment.
- **Was:** Ansuchen am Dekanat stellen, inkl. Research Proposal ca. 10 Seiten.  
**What:** Hand the application to the deans office, incl. research proposal ca. 10 pages.
- **Resultat:** Nach positiver Absolvierung ist das Formular „Meldung einer Dissertation“ am Dekanat abzugeben.  
**Result:** After a positive Proficiency Evaluation the form “Announcement of a Doctoral Thesis” has to be submitted at the deans office.

### 3. Pre-Submission

- **Abgabe am Dekanat:** Formular „Ansuchen um Zulassung zum Rigorosum“ zwecks Genehmigung der beiden internationalen Gutachter (International Experts).  
**Submission at the deans office:** Form „Application for the Doctoral Examination“ for the approval of the two International Experts.
- **Was:** Dissertation wird am Dekanat eingereicht (als pdf).  
**What:** Submission of the thesis at the deans office (as pdf).
- **Wann:** Der Zeitpunkt der Einreichung liegt im Ermessen der/des Studierenden.  
**When:** The student has to decide this.
- **Zu beachten:** Die Dissertation wird vom Dekanat zur Begutachtung ausgesandt. Die Begutachtungsfrist beträgt zwei Monate.



- **Note:** The deans office sent out the thesis for assessment. The thesis should be reviewed after at most two months.
- **Resultat:** Nach dem Einlangen der Gutachten wird ein Revision Letter erstellt und der/dem Studierenden per E-Mail zur Kenntnis gebracht.  
**Result:** After having the reviews a revision letter will be generated and it will be sent to the student by e-mail.

#### 4. Official Submission

**Die Richtlinien zur Gestaltung der Dissertation entnehmen Sie bitte unserer Website!**

**The structure of the thesis is predetermined. Have a look at the following website:** Details: <http://www.informatik.tuwien.ac.at/dekanat/doktoratsstudium-neu>

- **Wann:** Spätestens sechs Monate nach der Pre-Submission Evaluation.  
**When:** Not later than six months after the Pre-Submission Evaluation.
- **Was:** Zwei hartgebundene Dissertationen, eine elektronische Version als pdf und alle notwendigen Dokumente.  
**What:** Two hard-bounded copies of the thesis, a pdf of the thesis, and all necessary documents.
- **Wo:** Dekanat  
**Where:** Deans office
- **Zu beachten:** Die finale Dissertation wird nochmals zur Begutachtung ausgesandt. Ab dem Einlangen der Gutachten liegen diese gemeinsam mit der Dissertation für vier Wochen zur Einsichtnahme (für die Fakultätsmitglieder) am Dekanat auf. Innerhalb dieser Zeit ist ein Termin für das Rigorosum zu vereinbaren.  
**Note:** The thesis is sent out for assessment again. After the arrival of both reviews these reviews and the final thesis are accessible at the deans office for four weeks (only for the faculty members). In this four weeks the student has to arrange a date and time for the defense.
- **Resultat:** Rigorosum  
**Result:** Defense

Nähere Informationen zu den einzelnen Punkten sowie sämtliche Formulare finden Sie auf unserer Website:

All information and forms can be found at:

<http://www.informatik.tuwien.ac.at/dekanat/doktoratsstudium-neu>